

The Department of External Affairs announced today an increase of \$2.00 in the fee for a Canadian passport to become effective April 1, 1976. A passport will cost \$12.00 as of that date.

The Passport Office is a non-profit organization and is dependent on the revenue generated by passport fees to maintain the service of issuing passports to the travelling public. The Anti-Inflation Board reviewed the proposal to increase the passport fee by \$2.00 and agreed that it is cost justified, based on expected cost increases over the anticipated life of the new fee.

The passport fee was last increased in January 1969. In the intervening seven year period, the cost of producing a passport in terms of material and labour has risen substantially as have many other commodities. While the Passport Office regrets the increase, it takes satisfaction in the fact that during the same period, when demand increased by over 40%, the quality and responsiveness of the passport service also improved primarily due to the establishment of seven Regional Passport Offices across the country.

*

*

*

Le ministère des Affaires extérieures annonce que le droit du passeport canadien sera augmenté de \$2.00 le 1^{er} avril 1976. Un passeport coûtera \$12.00 à compter de cette date.

Le Bureau des passeports est un organisme à but non lucratif qui compte uniquement sur les revenus qu'il tire de l'émission des passeports pour continuer à assurer ce service aux voyageurs. La Commission de la lutte contre l'inflation a examiné la proposition de relever de deux dollars le droit de passeport et a conclu qu'elle était justifiée compte tenu des hausses de coûts prévues pour la période pendant laquelle ce nouveau droit sera en vigueur.

La dernière augmentation du droit de passeport remonte à janvier 1969. Depuis lors, le coût de production d'un passeport, en termes de matériel et de main-d'oeuvre, a augmenté de façon marquée, comme ce fut le cas pour nombre d'autres articles. Bien que le Bureau des passeports regrette devoir augmenter ainsi les droits, il se réjouit du fait qu'au cours de cette période, même si la demande de passeport a augmenté de plus de 40 pour 100, la qualité et l'efficacité du service ont été améliorées, en grande partie à cause de la mise sur pied de sept bureaux régionaux des passeports.